
Protokół Nr LVI/2023 

z posiedzenia Rady Gminy Łączna 

 z dnia 30 października 2023r. 

 
Miejsce posiedzenia  –  sala konferencyjna Urzędu Gminy w Łącznej, Czerwona Górka 1 B 

Czas trwania obrad   –  godz. 16,00 – 17,45 

 

Ad.  1. 

Dnia 30 października 2023r. odbyło się LVI-e w kadencji posiedzenie Rady Gminy Łączna.  

Obrady otworzyła i przewodniczyła im  Przewodnicząca Rady Gminy p. Monika Pająk. 

Przewodnicząca Rady powitała zaproszonych gości oraz przybyłych radnych. 

Wśród zaproszonych gości byli: 

- Wójt Gminy Łączna p. Romuald Kowaliński 

- Zastępca Wójta Gminy Łączna p. Krzysztof Pastuszka 

- Skarbnik Gminy Łączna p. Joanna Kopytek 

- Sekretarz Gminy Łączna p. Mirosław Kopytek 

- Radca Prawny Urzędu Gminy p. Wacław Iwanczatik 

- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Łącznej p. Monika Marcisz 

- Przedstawiciele Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego Zalezianka p. Marcin Marszałek  

oraz p. Seweryn Dąbrowski 

- Przedstawiciel Inwestora zm. Nr 7 mpzp p. Sylwester Wojtyna 

- sołtysi gminy, pracownicy Urzędu Gminy 

- mieszkańcy gminy 

 

W momencie otwarcia posiedzenia na liście obecności podpisy złożyło 14 radnych, co 

stanowiło 93 % ustawowego składu Rady Gminy.  

Obrady były prawomocne.  

Nieobecna radna: Cieślik Halina usprawiedliwiona. 

Listy obecności stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad.  2. 

Na sekretarza obrad Przewodnicząca Rady zaproponowała alfabetycznie z listy  

Radnego Mirosława Nygę, który wyraził zgodę na pełnienie tej funkcji. 

 

Ad.  3. 

Przyjęcie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca Rady – odczytała zaproponowany porządek obrad sesji i zapytała czy są 

wnioski do porządku obrad. 

Wniosków nie zgłoszono. Porządek obrad stał się obowiązujący: 

1. Powitanie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

4. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2023 roku. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami. 

6. Sprawozdanie z wykonania wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

7. Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

8. Pytania, wnioski, interpelacje. 

9. Udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 
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10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) przystąpienia do zmiany I zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa - Gminy Łączna 

b) przystąpienia do zmiany II zmiany Nr 6 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa - Gminy Łączna 

c) zmiany Nr 7 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego obrębu                  

nr 0002 Gózd - Gminy Łączna 

d) zmiany Nr 8 Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego - Gminy 

Łączna 

e) przystąpienia do sporządzenia do miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gózd - 1 na terenie gminy Łączna 

f) wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej 

g) zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na realizację 

przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 

Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności 

publicznej w 2024 roku 

h) dotycząca zmiany Uchwały NR XLIX/286/2023 Rady Gminy Łączna z dnia                         

28 marca 2023 r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych 

i) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

j) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego 

k) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego 

l) zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok 

m) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna na lata 2023-2032 

11. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 5 października 2023r. 

12. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 4. 

Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych w 2023 roku. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, w dn. 27.09.2023r. Wojewoda 

Świętokrzyski skierował do Rady Gminy pismo dot. analizy oświadczeń majątkowych 

złożonych przez Wójta i Przewodniczącą Rady Gminy. Odczytał uwagi do w/w oświadczeń. 

Informuję, że do dnia dzisiejszego Naczelnicy I Urzędu Skarbowego w Kielcach jak                                      

i w Skarżysku-Kam. nie przesłał pisma co do przesłanych w maju oświadczeń majątkowych 

odnośnie Kierowników jednostek i stanowisk kierowniczych w urzędzie. 

Przewodnicząca Rady p. Monika Pająk – poinformowała, Naczelnik Urzędu Skarbowego            

w Skarżysku Kamiennej przedstawia Radzie Gminy informację dot. analizy oświadczeń 

majątkowych, osób zobowiązanych do ich złożenia, które wpłynęły do tut. Urzędu 

Skarbowego: Pan Andrzej Wisowaty – w oświadczeniu majątkowym radnego gminy nie 

wykazano działki, natomiast w oświadczeniu majątkowym złożonym w Starostwie 

Powiatowym w Skarżysku-Kam działka ta została wykazana w pkt. 4. 

W stosunku do innych oświadczeń brak uwag. 

Jeśli chodzi o Pana Andrzeja Wisowatego już złożyliśmy stosowną odpowiedź do Urzędu 

Skarbowego. 
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Ad. 5 i 6. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie między sesjami oraz sprawozdanie z wykonania 

wniosków i uchwał Rady Gminy z poprzednich sesji. 

Sprawozdanie od dnia 5 października 2023r. do dnia 30 października 2023r. przedstawił                          

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński.  Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu, i tak: 

I. Uczestniczyłem: 

9 października – w Walnym Zgromadzeniu ZGGŚ, które w całości poświęcone było 

podjęciu decyzji o ewentualnym unieważnieniu przetargu na zadania realizowane przez 

Związek w oparciu o „Polski Ład”, w części zadania dot. Gminy Łączna – Budowa PSZOK. 

Ostatecznie, decyzją Związku zrezygnowano z realizacji przez Gminę Łączna tego zadania,                   

z powodu zbyt wysokiej ceny oferty. Związek zdecydował jednocześnie o przekazaniu całej 

kwoty przyznanej w kolejnym rozdaniu „Polskiego Ładu”, tj. 1.970 tys. zł na dowolną 

realizację wybraną przez Gminę Łączna w ramach rekompensaty. W  ramach tej kwoty 

będziemy mogli zrealizować zadanie, które zaproponowałem Wysokiej Radzie żeby 

przygotować etap II zagospodarowania zbiornika Jaśle, 

– w Dniu Seniora zorganizowanym przez Gminną Bibliotekę Publiczną w Łącznej, 

11 października – w ślubowaniu klasy I Szkoły Podstawowej w Zaleziance, 

– w spotkaniu z księdzem dziekanem Janem Marczewskim w sprawie remontu dachu kościoła 

w Łącznej zw. z otrzymanym dofinansowaniem w ramach kolejnej edycji odnowy zabytków 

w ramach której dla gminy Łączna przyznano środki w wysokości 1 450 tys. zł, 

12 października – w obchodach Dnia Edukacji Narodowej w Szkole w Łącznej oraz                         

w ślubowaniu klasy I w Szkole w Goździe,  

16 października – w podpisaniu umowy na modernizację drogi w Podzagnańszczu (Dołki),  

18 października – w spotkaniu z Radnym i Radą Sołecką Klonowa w sprawie dokończenia 

remontu ostatniego odcinka drogi powiatowej do Klonowa. W ramach wniosków, które były 

składane przez ZDP do Wojewody z tzw. rozdzielnika na remonty przyznana została kwota 

na ten cel. 26 października został ogłoszony przetarg na remont tej drogi, zakres robót 

obejmuje 1280 m, kategoria drogi Z, obciążenie KR3, jezdnia o szerokości 6 m i dwa razy po 

metrze pobocza drogi.  

– w spotkaniu z Dyrektor Biblioteki, rozmowa i ustalenia dot. kształtowania budżetu 

biblioteki na przyszły rok, 

19 października – w spotkaniu z projektantem p. Wojciechem Głowackim autorem 

opracowania Programu Funkcjonalno – Użytkowego zagospodarowania zbiornika Jaśle etap I  

w celu przygotowania opracowania dla etapu II, związanego z otrzymanym dofinansowaniem 

ZGGS w ramach „Polskiego Ładu”, 

20 października – w ślubowaniu klasy I Szkoły Podstawowej w Łącznej, 

– w powiatowych obchodach Dnia Seniora,  

23 października – w spotkaniu z przedstawicielem Zarządu Powiatu Skarżyskiego i Dyr. 

ZDP p. M. Czyżem w sprawie poszerzenia zakresu remontu drogi powiatowej w 

Podzagnańszczu w kierunku do Zaskala o odcinek w najgorszym stanie technicznym. 

Wystosowaliśmy oficjalne pismo do Zarządu Powiatu Skarżyskiego deklarując 50 % udział  

w kosztach poszerzenia zakresu tej inwestycji. 

– w spotkaniu z przedstawicielami firmy MAN Polska, dot. uzyskania informacji, gmina –

Łączna otrzymała z programu inwestycji strategicznych środki na poszerzenie bezpieczeństwa 

na drogach gminnych w gminie Łączna, część z tych środków ma zostać przeznaczona na 

zakup dla ZGK sprzętu w postaci dużego samochodu z pełnym oprzyrządowaniem do 

wykonywania akcji  m.in. zimowego utrzymana dróg. 

– w posiedzeniu połączonych komisji Rady Gminy Łącznej, 

24 października – w konwencie wójtów, burmistrzów województwa świętokrzyskiego, 

poświęconym informacjom Dyr. Departamentu Rozwoju Regionalnego na temat terminów 
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konkursów w ramach nowego okresu programowania unijnego. W przyszłym roku będą 

rozpisywane Konkursy w różnych działaniach z funduszy, które są zagwarantowane dla 

Polski jeśli chodzi o fundusze unijne. Tu najbardziej interesującą kwestią jest kwestia 

konkursu, który ma być rozpisany na działanie skierowane do aglomeracji między 2-10 tys. 

RLM, w którym będziemy mogli złożyć wniosek o dofinansowanie kontynuacji naszej 

oczyszczalni ścieków. Wg. Informacji przekazanych przez Dyrektora Sułka z Departamentu 

Rozwoju Regionalnego konkurs ma być ogłoszony w marcu 2024r., nie w IV kwartale 2023r. 

25 października – w podpisaniu umowy na kredyt z BS Suchedniów,   

27 października – w spotkaniu z Dyrektorem Wydziału Prawnego Nadzoru i Kontroli ŚUW            

w Kielcach p. Anną Jaworską -Dąbrowską w sprawie Szkoły w Zaleziance. 

 

II. Wydałem zarządzenia: 

- w sprawie zmian budżetu gminy na 2023r., 

- w sprawie zatwierdzenia indywidualnej diagnozy potrzeb w Szkole Podstawowej w Łącznej. 

 

W wyborach do Sejmu RP i Senatu RP frekwencja w Gminie Łączna wyniosła 70,38 %, 

natomiast w referendum 54,57 %. 

Komitet Wyborczy Prawo i Sprawiedliwość otrzymał 54,31 % głosów tj. 1.492. 

Koalicyjny Komitet Wyborczy PO, N, Zieloni otrzymał 13,03 % głosów, tj. 358. 

Koalicyjny Komitet Wyborczy Trzecia Droga Polska 2050, PSL 11,87 % - 326. 

Szczegółowe dane wszystkich Komitetów na BIP Urzędu w Zakładce wybory. 

 

Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg 

W dniu 23.10.2023 r. podpisano umowy na dofinansowanie zadań: 

1) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7   

przy skrzyżowaniu z DP1406T Wartość całkowita: 253 942,43 zł, Kwota dofinansowania: 

203 153,00 zł (80%), Kwota udziału własnego: 50 789,43 zł (20%). 

2) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7  

przy szkole w miejscowości Gózd Wartość całkowita: 250 676,99 zł, Kwota dofinansowania: 

200 541,00 zł (80%), Kwota udziału własnego: 50 135,99 zł (20%). 

3) Przebudowa przejścia dla pieszych w ciągu drogi gminnej nr 339001T - Starodroże S7                  

w miejscowości Łączna Wartość całkowita: 251 342,90 zł, Kwota dofinansowania:                            

201 074,00 zł (80%), Kwota udziału własnego: 50 268,90 zł (20%). 

W dniu 06.11.2023 r. zostanie otwarty przetarg na wyżej wymienione inwestycje. 

 

Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 

W dniu 26.10.2023 r. podpisano umowę z wykonawcą zadania pn. Przebudowa drogi gminnej 

Podłazie – Krzyżka. Wartość inwestycji: 1 062 996,01 zł. Termin realizacji 29.03.2024 r. 

 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

W dniu 27.10.2023 r. podpisano umowę na dofinansowanie w wysokości 49 000 zł. Odbiór 

azbestu od osób prywatnych z terenu gminy będzie się odbywał w dniu dzisiejszym                           

i jutrzejszym. W ramach umowy odebrane zostanie 108,02 t z 52 gospodarstw. Termin 

ostateczny na likwidację azbestu na budynkach jednorodzinnych i gospodarskich upływa                 

w roku 2032. 

 

W dniu dzisiejszym powinno odbyć się otwarcie ofert w postępowaniu na sprzedaż działki 

370 położonej w Jęgrznej ale ze względu na brak ofert działkę ponownie ogłosimy na 

sprzedaż w najbliższym czasie. 
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W dniu 4 października br. do Urzędu wpłynęła informacja od Burmistrza Miasta i Gminy 

Suchedniów w sprawie wydania Decyzji przez Wojewodę Świętokrzyskiego dotyczącej 

komunalizacji nieruchomości 393/8 położonej w Kamionkach (Biblioteka). 

 

Dnia 23 października br. odbyła się komisja w sprawie naliczenia odszkodowania dla byłych 

właścicieli działek przekazanych na poszerzenie istniejącego pasa drogowego drogi gminnej 

(Krzyżka) w miejscowości Podłazie. 

 

W dniu 25 października br. na platformie e-Zamówienia zamieszczone zostało 

POSTĘPOWANIE O UDZIELENIE ZAMÓWIENIA PUBLICZNEGO NA USŁUGĘ 

„Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych w Gminie Łączna oraz odbiór, transport i zagospodarowanie odpadów                      

z punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych PSZOK wraz z jego doposażeniem”. 

Termin składania ofert do 03.11.2023 r. 

 

W ostatnich dniach zakończono montaż pomp ciepła na obiektach: GOPS, OSP, Biblioteki, 

Poczty Polskiej. 

 

Z ostatnich wniosków: 

Pracownicy Urzędu: 

- nadal wykaszają pobocza dróg gminnych, 

- wykonywali prace porządkowe na cmentarzu w Kamionkach, 

- sprzątali plac zabaw koło Biblioteki, 

- wycinali krzaki wzdłuż drogi gminnej w Ostrowie, 

- na zlecenie Urzędu Gminy został uprzątnięty odcinek drogi Jaśle w kierunku Osieczna, 

- wymieniono zdewastowany kosz na przystanku w Goździe, 

- Urząd Gminy zaopatrzył szkoły w worki i rękawice na akcję „#Sprzątamy dla Polski”,                 

a także uprzątnął zebrane odpady, 

- z uwagi na Święto Wszystkich Świętych zmieniono organizację ruchu przy cmentarzu                  

i powiadomiono o tym fakcie Komisariat Policji. 

 

Ad. 7. 

Przedstawienie wniosków z posiedzeń komisji w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej radny Sławomir Litwiński – 

poinformował, w omawianym okresie odbyły się Komisje łączone natomiast Komisji 

Finansowej nie było. 

Przewodnicząca Komisji Społecznej radna Marta Siewierska – poinformowała, w okresie 

między sesjami nie odbyło się posiedzenie Komisji Społecznej.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Edward Chaba – poinformował,   

w omawianym okresie nie było posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jacek Januchta – poinformował, zgodnie z planem 

pracy Komisji Rewizyjnej dzisiaj odbyły się dwie kontrole: ZGK i GOPS. Wnioskiem                             

z Kontroli ZGK było ujęcie w projekcie budżetu Gminy Łączna na 2024r. wykonania 

projektu sieci wodociągowej Czerwona Górka. Wnioskiem z Kontroli GOPS były dodatkowe 

godziny pracy dla Radcy prawnego w roku 2024. 
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Ad. 8 i 9. 

Pytania, wnioski, interpelacje oraz udzielenie odpowiedzi na zadane pytania. 

Przewodnicząca Rady – odczytała pisma, które wpłynęły do Rady Gminy w okresie między 

sesjami: 

1/ 12.10.2023r. Wojewoda Świętokrzyski, analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez 

Wójta Gminy i Przewodniczącą Rady Gminy, to było omawiane w punkcie 4. 

2/ 12.10.2023r. Stowarzyszenie Rozwoju Społecznego Zalezianka, odpowiedź na pismo 

Wójta Gminy z dnia 13.09.2023r., to pismo było omawiane na połączonych komisjach. 

3/ 23.10.2023r. Urząd Skarbowy w Skarżysku-Kamiennej, sprawozdanie z analizy 

oświadczeń majątkowych radnych za rok 2022, również omawiane w punkcie 4. 

4/ ZGK Łączna, prośba o zaplanowanie środków finansowych w budżecie 2024r. na 

wykonanie projektu odcinków sieci wodociągowej i zbiornika Jamno, pompy głębinowej na 

ujęcie wody w Czerwonej Górce oraz na rozdzielnię energetyczną na głównym ujęciu                      

w Czerwonej Górce. To pismo było omawiane na Komisjach. 

5/ 26.10.2023r. SRS Zalezianka, wniosek o sporządzenie i doręczenie stenogramu                          

z posiedzenia Komisji Połączonych z dnia 23.10.2023r.  

Przewodnicząca oddała głos Przedstawicielom Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego 

Zalezianka. 

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – zabrał głos, przyszliśmy dzisiaj aby 

przedstawić Państwu kilka dokumentów. Nie wiemy jak mocno są Państwo informowani.                    

Przewodnicząca Rady – poinformowała, dokumenty które przekazali Przedstawiciele 

Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego Zalezianka zostaną rozdane radnym po sesji. 

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – poinformował, chcieliśmy 

przedstawić jak wygląda stan prawny, jak widzimy całą zaistniałą sytuację. Minął prawie rok 

odkąd pierwszy raz byliśmy na Komisji Połączonej jeszcze jako rodzice i prosiliśmy Państwa 

o pomoc, późnej odbywały się sesje, gdzie też prosiliśmy o konstruktywną rozmowę, która 

pomoże rozwiązać nasz problem. Niestety nie było odpowiedzi z Państwa strony więc 

podjęliśmy inne kroki żeby uratować naszą szkołę. Nie chcieliśmy działać na szkodę dzieci 

ani gminy. Nie udało się nam to, konflikt się rozwijał i nadal trwa. 

Przewodnicząca Rady – zapytała, konflikt między. 

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – odpowiedział, gminą                                    

a Stowarzyszeniem, spór to lepsze słowo. Przekazujemy państwu dokumenty: 

1/ Wyrok WSA w Kielcach z 12 czerwca 2023r., ten dokument zamyka niemalże sprawę, 

czytamy tutaj cyt. „Trzeba też w następnej kolejności zwrócić uwagę na to, że zarzucane 

Stowarzyszeniu Zalezianka naruszenie obowiązku złożenia wniosku o dotację nie stanowi 

naruszenia warunków prowadzenia szkoły podstawowej w Zaleziance z określonych                       

w umowie, o której mowa art. 5 wspomniana umowa zawarta w dn. 1 września 2011r. nie 

zawiera bowiem zapisów zobowiązujących organ prowadzący szkołę podstawową do 

stosowania się do zapisów dot. obowiązku złożenia wniosku o dotację.”  

Czyli my nie mieliśmy żadnego obowiązku, co stwierdza sąd, do 30 września Państwu 

dostarczyć prośby o dotację, bo nie było tego w umowie między Stowarzyszeniem, a gminą. 

Tak naprawdę dotacja nam się należała, wystarczyło zgłosić to do SIO. 

2/ wystąpienie pokontrolne RIO w Kielcach z 1 września 2023r., 23 strony uwag co do 

gminy, naszej szkoły dot. strona 13 i 14 nieprawidłowości w zakresie udzielonej dotacji za 

2022r. RIO wykazuje, że dotacja dla naszej szkoły była zaniżana. Dostaliśmy również z RIO 

pismo jako Stowarzyszenie, odczytam trzy zdania: „Z Rozstrzygnięcia nadzorczego 

Wojewody wynika, że uchwała Rady Gminy z dnia 12 stycznia 2023r. w sprawie powrotnego 

przejęcia szkoły podstawowej w Zaleziance jest w całości nieważna. Z powyższego wynika, 

że organem prowadzącym szkołę podstawową w Zaleziance od dnia 16 lutego 2023r. 

powinno być Stowarzyszenie Rozwoju Społecznego Zalezianka. Na podstawie wyników 
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kontroli w zakresie procesu przejęcia przez gminę Łączna szkoły podstawowej w Zaleziance 

podjęto działanie polegające na: skierowaniu w dn. 18 sierpnia 2023r. do Wojewody Św. 

zawiadomienia o niewykonaniu przez gminę Łączna Rozstrzygnięcia nadzorczego 

dotyczącego unieważnienia w całości uchwały z dnia 12 stycznia w sprawie powrotnego 

przejęcia szkoły podstawowej w Zaleziance; skierowanie w dniu 21 sierpnia do Prokuratury 

Rejonowej w Skarżysku-Kamiennej zawiadomienia o możliwości popełnienia przestępstw                

w trackie procesu przejęcia przez Gminę Łączna szkoły podstawowej w Zaleziance.” 

3/ Pismo z 13 września 2023r. od Wójta Gminy, wg. nas to jest próba przymuszenia nas, 

postawione jest ultimatum że jeśli jako Stowarzyszenie nie podpiszemy porozumienia to Wójt 

kończy z nami dyskusję. Dołączone do pisma jest Porozumienie.  

4/ nasza odpowiedź na pismo Wójta z 13 września 2023r. 

5/ odpowiedź Wojewody Świętokrzyskiego również na pismo pana Wójta 13 września 2023r. 

6/ oświadczenie do Rady Gminy gdzie wykazujemy pewne rzeczy, mówimy jak to z naszej 

strony wygląda. 

Jak się Państwo zapoznają z tymi dokumentami to jest czarno na białym, nie my sobie to 

wymyśliliśmy. Za gminę jednak odpowiadają Państwo radni nie Pan Wójt. Wy bierzecie za 

wszystko odpowiedzialność, za to co się dzieje do tej pory i jakie decyzje są podejmowane 

przez was niezgodne z prawem. Mamy nadzieję, że przemyślą Państwo, zapoznają się                         

z dokumentami i mimo wszystko spróbujemy rozwiązać tą trudną sytuację dla nas 

wszystkich. Uważamy, że zostaliśmy skrzywdzeniu i Rada Gminy powinna zrekompensować 

nasze krzywdy, w tym wszystkim chodzi o dzieci, krzywdzicie nasze dzieci.  

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – zapytał, czy wyrok Sądu jest prawomocny, czy nie.  

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – odpowiedział, nie wiemy, nie 

musimy tego wiedzieć. Wyrok jest na stronie Sądu Wojewódzkiego. Czy Pan Mecenas ma 

wiedzę, niech nas poinformuje jaki jest stan. Czy Państwo się odwołali. 

Radca Prawny p. Wacław Iwanczatik – poinformował, na dzień dzisiejszy wyrok nie jest 

prawomocny. 

Radny Januchta – zgłosił niesprawne oświetlenie w kierunku Zaskala, były 3 lampy, teraz 7. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – odpowiedział, 3 są zamówione, domówimy resztę. 

Mieszkaniec Zalezianki p. Czesław Borowiec – zapytał o drogę w Zaleziance, mieliśmy mieć 

budowaną drogę i zostało to odłożone. Przejścia dla pieszych z tego co słyszałem koszt 750 

tys. zł na 3 przejścia, czy pasy będą ze złota. Wysepki są, tylko pasy odmalować, co będzie 

tyle kosztować, 250 tys. zł na jedno przejście. Zapytał, kiedy będziemy mieli kanalizację                           

w Zaleziance. Dopłacacie mieszkańcom, którzy mają kanalizację, my płacimy za szambo 

potężne pieniądze, nie mamy żadnej dopłaty. Kanalizacja miała być w 2012r. Pan Wójt 

obiecywał, po dzień dzisiejszy jej nie ma. Kiedy konkretnie będzie kanalizacja w Zaleziance. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, kosztorysy na wykonanie przejść dla 

pieszych zostały przygotowane przez fachowców i przez nas, kwestie jak mają wyglądać i co 

powinny zawierać są opisane w Programie. Czemu tyle kosztują nie wiem, przedstawiłem 

kosztorysy i dofinansowania. Zobaczymy jaki będzie koszt po przetargach, radni pamiętają że 

już raz staraliśmy się o środki na te przejścia i kwoty przekraczały możliwości. Jeśli chodzi                  

o moje obietnice dot. wybudowania kanalizacji sanitarnej w Zaleziance, to odnosi się to nie 

tylko do Zalezianki ale do całej gminy. Inwestycje zw. z uporządkowaniem gospodarki 

wodno-ściekowej są drogie, jednym z najważniejszych warunków, który powoduje, że gmina 

do tej pory tego nie zrobiła jest uzyskanie dofinansowania ze środków zewnętrznych. Jeśli 

chodzi o Regionalny Program Operacyjny jest dyrektywa unijna, która mówi, że 120 RLM 

musi być na km bieżący kanalizacji. Do tej pory wybudowane kanalizacje spełniają ten 

wymóg. Zalezianka, Występa i pozostałe miejscowości tj. Podłazie, Zaskale, Zagórze one nie 

spełniają dyrektywy i nie mogą być dofinansowane ze środków unijnych. Jeśli chodzi o inne 

środki mogliśmy składać, było to przedmiotem obrad Rady i wtedy kiedy staraliśmy się                   
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o środki z Polskiego Ładu te pieniądze zostały przeznaczone m.in. na Zaleziankę i Klonów 

jeśli chodzi o zmodernizowanie ujęć wody, jak również na Zagórze dot. wodociągu i trzeci 

element to kanalizacja w Podzagnańszczu. Ciągle mam nadzieję, że jeśli Program Inwestycji 

Strategicznych będzie funkcjonował i będzie kontynuowany to będziemy mogli sięgać po 

środki i wykonać kanalizacje sanitarne w tych miejscowościach. Kwestie zw.                                     

z możliwościami budowy kanalizacji, a możliwościami naszej oczyszczalni ścieków są ze 

sobą ściśle powiązane. Przyznaję, zrobiliśmy w pewnym czasie projekt i liczyliśmy, że 

dostaniemy środki z PROW, które pozwoliłyby wykonać kanalizację w obszarach gdzie 

dyrektywa unijna RLM nie obowiązuje. 

Radny Litwiński – zwrócił się do Zastępcy Wójta z podziękowaniem za wykonanie 

odwodnienia na końcu Podłazia i zapory przeciwko wpływaniu wody na teren wioski. 

Proszę o poprawę nawierzchni drogi Podłazie-Wzdół- Wiączka i odkrzaczenie odcinka drogi 

gminnej za przejazdem w prawą stronę, widoczność jest tam zerowa. 

Mieszkaniec Gminy p. Czesław Borowiec – zauważył, Pan Wójt nie odpowiedział mi na 

pytanie o drogę w Zaleziance. A jeśli chodzi o RLM, to my byliśmy w środowisku, razem            

z Łączną, Gozdem, Zalezianka, Występa, Zagórze, Pan Wójt okroił je żebyśmy nie mogli 

wziąć udziału w budowie kanalizacji, zostaliśmy wyrzuceni.  

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział na pytanie dot. drogi w Zaleziance, mam 

pytanie do radnych, pamiętacie że w budżecie na ten rok wpisałem kwotę na dofinansowanie 

przebudowy drogi w Zaleziance, czy pamiętacie jaka to była kwota. Czy mieliśmy ze strony 

Powiatu ofertę na to zadanie. Przypomnę, że jest gotowy projekt na tą drogę, jest to droga 

powiatowa. Zaproponowałem Wysokiej Radzie pół miliona złotych, które zostały wpisane  

w budżecie na drogę Zalezianka, natomiast ze strony Powiatu nie było żadnej oferty dot. 

kwestii zw. z realizacją tej inwestycji. Prawo jasno mówi, możemy przebudować drogę 

powiatową w Zaleziance sami jako gmina ale musi być zgoda zarządcy drogi. Powinna być 

oferta Powiatu gdzie proponują żeby gmina przebudowała drogę sama i w 100 % 

sfinansowała ją. Jeśli mówimy o aglomeracji, już w przyszłym roku pojawią się kary 

adresowane do gmin w zw. z tym, że nie jest uregulowana gospodarka wodno-ściekowa  

w aglomeracjach. Jeśli jakaś miejscowość w gminie spełnia wymóg unijny 120 RLM na km 

bieżący i nie jest zrealizowana kanalizacja, gmina będzie płacić karę. Zmniejszyliśmy 

aglomerację nie tylko dlatego żeby uniknąć kar ale przede wszystkim dlatego, że większość 

miejscowości nie spełniała dyrektywy.  

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – zabrał głos, gmina przejęła szkołę od 

nas, jak stwierdził Wojewoda bezprawnie, została kwestia przedszkola, czyli szkoła została 

przejęta, radni nie przyznali pieniędzy na przedszkole, które my utrzymywaliśmy do końca 

roku szkolnego z własnych pieniędzy jako Stowarzyszenie, robiliśmy zrzutki żeby zapłacić 

nauczycielom pensje, bo podobno te pieniądze nie były przewidziane w budżecie. Jak to jest 

możliwe, że 24 sierpnia dostajemy od Sekretarza pismo z ostatecznym Porozumieniem do 

podpisania i gmina chce nam zwrócić pieniądze za prowadzenie przedszkola 61 325 zł                    

i 90 198 zł za niepełnosprawne dziecko, podobno tych pieniędzy nie było. Czy te pieniądze 

były dla nas, czy nie były. 

Sekretarz Gminy p. Mirosław Kopytek – poinformował, takie propozycje były przygotowane 

przez nas wspólnie w Porozumieniu, do którego podpisania nie doszło. Było napisane, że 

Gmina zabezpieczy środki w budżecie od 1 września br. Czyli 24 sierpnia tych środków nie 

było w naszym budżecie. W Porozumieniu było stwierdzenie, że jeśli dojdzie do podpisania 

Porozumienia to postaramy się aby od 1 września 2023r. środki znalazły się w budżecie                     

i pozwoliły Stowarzyszeniu wystartować ze szkołą i przedszkolem.  

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – zabrał głos, postaramy się wysłać do 

wszystkich z Państwa propozycję jaką gmina nam przedstawiła 24 sierpnia br. i czy 

rzeczywiście jest taka jak Pan Sekretarz mówi. 
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Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Seweryn Dąbrowski – zabrał głos, w piśmie było 

napisane: zwrot kosztów za prowadzenie przedszkola od 1 stycznia do 30 czerwca, czyli 

gmina otrzymywała te pieniądze na przedszkole. Na początku całej tej afery z zamykaniem 

szkoły, mówiliście że w ramach oszczędności, bo jest nieopłacalna. Czy wiecie ile teraz was 

kosztuje prowadzenie tej szkoły, czy ktoś z Państwa ma świadomość. Zwrócił się do radnych, 

poproście o takie zestawienie ile kosztowała szkoła jak prowadziło ją Stowarzyszenie, a ile 

teraz gmina wydała na prowadzenie. Szukaliście oszczędności na naszych dzieciach, 

śmiejecie się że zostało 14 dzieci, to jest tylko wasza zasługa, ślubowanie jednego 1-klasisty. 

Przedszkola nie ma, rodzice 1 września nie mieli co zrobić z dziećmi, część musiała zapisać 

dzieci prywatnie. Szukaliście oszczędności mówiliście, że jest to nieopłacalne, czy teraz dla 

was to jest opłacalne. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, słowo nieopłacalne jest nieodpowiednie 

ale nie o to tak naprawdę chodziło. Chodziło o rzecz, która jest w funkcjonowaniu każdej 

gminy ważna, mianowicie zdrowy rozsadek i próbę takiego prowadzenia spraw gminy aby na 

różne działania, którymi gmina ma się zajmować tych pieniędzy wystarczało w miarę 

możliwości. Zwrócił się do Przedstawicieli Stowarzyszenia, jeżeli chcecie prowadzić szkołę 

powinniśmy usiąść do stołu i zastanowić się co dla Państwa z punktu widzenia 

Stowarzyszenia może być istotne, które elementy funkcjonowania Stowarzyszenia mogą mieć 

najważniejsze znaczenie. Jeśli wspólnie razem będziemy patrzeć w tą stronę to moim zdaniem 

jest duża szansa na takie ułożenie spraw żeby to co zostało powiedziane odnośnie dobra 

dzieci było takie jak chcecie. Trzeba podkreślić jedną rzecz, mamy do czynienia                          

z demografią która nie kłamie, mamy coraz mniejszą liczbę urodzeń, z budżetu gminy muszą  

płynąć pieniądze żeby szkoły utrzymywać. Jeśli w tym samym dniu pada pytanie o realizację 

kanalizacji, dróg powiatowych, a drugie dot. szkoły prowadzonej przez Stowarzyszenie, to te 

dwa tematy zderzają się ze sobą. Rachunki nie kłamią, czy będzie to szkoła prowadzona przez 

gminę czy Stowarzyszenie to wydatki będą i mówienie tego czy jest dzisiaj taniej, czy drożej 

jest bezsensowne. Chodzi tylko o optymalizację wydatków. Rozumiem, że obecność 

Przedstawicieli Stowarzyszenia miała za zadanie zapoznanie Radę Gminy z dokumentami, 

którymi dysponujecie ale chcę pokreślić, że każda informacja ze świata do nas, czy od nas jest 

przez Radę analizowana. Jeśli ktoś nie był na Komisjach itp. to mogło się zdarzyć, że pewna 

sprawa umknęła. Jeszcze jedna rzecz, w żadnym momencie nie są prowadzone stenogramy 

ani z sesji ani z komisji, są protokoły. Protokół można bez problemu otrzymać. 

Przedstawiciel SRS „Zalezianka” p. Marcin Marszałek – zabrał głos, chodziło o koszty, że 

gdyby Państwo nas posłuchali i dali poprowadzić nam szkołę do czerwca to wasze decyzje 

nie naraziłyby gminy na większe koszty. A w zw. z tym, że się zawzięliście i nie 

pozwoliliście prowadzić nam szkoły do końca czerwca naraziliście gminę na koszty.  

Więcej uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 5 minut przerwy. 

 

Przedstawiciele Stowarzyszenia Rozwoju Społecznego „Zalezianka” p. Marcin Marszałek 

oraz p. Seweryn Dąbrowski opuścili salę obrad. 
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Przewodnicząca Rady wznowiła obrady po przerwie. 

Ad. 10 a) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany I zmiany Nr 6 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa - Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/323/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 b) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany II zmiany Nr 6 Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego obrębu Nr 10 Występa - Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/324/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 c) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 7 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego obrębu nr 0002 Gózd - Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/325/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przedstawiciel Inwestora zm. Nr 7 mpzp p. Sylwester Wojtyna – zabrał głos, w imieniu 

właścicieli i potencjalnych inwestorów dziękuję Panu Wójtowi i Urbaniście za wkład 

włożony w przygotowanie uchwały, a radnym za przyjęcie uchwały. 

Przedstawiciel Inwestora zm. Nr 7 mpzp p. Sylwester Wojtyna opuścił salę obrad. 
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Ad. 10 d) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Nr 8 Miejscowego Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego - Gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/326/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 e) 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia do miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gózd - 1 na terenie gminy Łączna. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/327/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 f) 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług          

w zakresie publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/328/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, wstrzymał się – 1/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 g) 

Podjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 

realizację przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w ramach 

Funduszu rozwoju przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej  

w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady – zabrała głos, na Komisjach Połączonych rozmawialiśmy i ta uchwała 

miała być zdjęta z porządku obrad sesji. Proszę o zabranie głosu Zastępcę Wójta. 

Zastępca Wójta p. Krzysztof Pastuszka – zabrał głos, z uwagi że do 8 listopada br. musimy 

złożyć wniosek na utworzenie tej linii w roku 2024 proszę aby podjąć uchwałę, a do                          

8 listopada żebyśmy wypracowali wniosek w jakiej wysokości mamy zabezpieczyć wkład 

własny na przyszły rok, który będzie wynikać z ilości kursów. Należy powołać Komisję do                

8 listopada. Proszę o przemyślenie sprawy aby stanowisko, które wypracujemy na Komisji 

było aktualne na cały rok 2024. W obecnym roku mieliśmy sytuację, że w trakcie roku trzeba 

było kursów dołożyć, utworzyć nową linię i niestety to wszystko musiało być finansowane ze 

środków własnych. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, część z Państwa przychodziła do mnie                

w trakcie roku budżetowego żeby jakieś kursy wydłużyć, dołożyć, wyrażałem na to zgodę 

tylko kwestie zw. z naszą decyzją nie szły w parze z dofinansowaniem. Dzisiaj mamy 200 tys. 

zł środków zew., 300 tys. zł. środków własnych. Załatwienie dodatkowego kursu wiąże się                

z problemami, ilość przystanków, długość trasy, my nie rozwiązujemy tego sami tylko                     

w powiazaniu z gminą Zagnańsk, gdzie kursy do Zagnańska są wydłużane o naszą gminę. 

Jeśli my zrezygnujemy z tego to w pewnym sensie Gminie Zagnańsk rozkłady jazdy się sypią. 

Musimy o tym pamiętać, ustawa o zbiorowym transporcie konkretnie określa kto za co 

odpowiada. Proszę aby dziś przyjąć uchwałę, a wysokość środków możemy ustalić przed                 

8 listopada, z których ewentualnie kursów byśmy rezygnowali. Niezadowoleni mieszkańcy                  

z tytułu wycofania czy skrócenia kursów na pewno będą. 

Radny Januchta – zapytał, mieliśmy uwagi mieszkańców, czy od tamtego okresu były inne 

uwagi odnośnie zmian. 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – odpowiedział, nie. 

Radny Litwiński – zauważył, propozycja zdjęcia uchwały z dzisiejszych obrad wynikała                     

z tego żeby zorientować się i zweryfikować pewne kursy. 

Radny Chaba – zauważył, mówiliśmy o zmniejszeniu kursów w soboty i niedziele o 50 %,                              

a pozostałe kursy utrzymać. 

Więcej uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/329/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 12, wstrzymało się – 2/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 h) 

Podjęcie uchwały dotyczącej zmiany Uchwały NR XLIX/286/2023 Rady Gminy Łączna                 

z dnia 28 marca 2023 r. w sprawie ustalenia przystanków komunikacyjnych dla 

przewoźników oraz zasad korzystania i stawek opłat za korzystanie z przystanków 

komunikacyjnych. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/330/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 i) 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/331/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, przeciw – 1/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 10 j) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego. 

Przewodnicząca Rady – poinformowała, mamy dwie uchwały o tym samym tytule, głosujemy 

nad uchwałą gdzie w § 1 jest zapis: „Udziela się z budżetu Gminy Łączna pomocy finansowej 

Powiatowi Skarżyskiemu w kwocie 300 tys. zł. z przeznaczeniem na zadanie: Remont drogi 

powiatowej nr 1744T na odcinku Podzagnańszcze-Zaskale na dł. 955 m.” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/332/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 k) 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Skarżyskiego.  

Przewodnicząca Rady – odczytała § 1: „Udziela się z budżetu Gminy Łączna pomocy 

finansowej Powiatowi Skarżyskiemu w kwocie 500 tys. zł.” 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/333/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Wójt Gminy p. Romuald Kowaliński – zabrał głos, uchwała dotyczy pomocy finansowej                 

w przebudowie konkretnej drogi, Gmina Łączna dołoży 300 tys. zł do remontu drogi do 

Zaskala, a 500 tys. zł do budowy chodnika do Zagórza. 

 

Ad. 10 l) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Łączna na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy p. Joanna Kopytek – zabrała głos, projekt uchwały został omówiony na 

Komisji, dzisiaj zmieniłam dwa załączniki i chciałabym je omówić. Zmiana dot. zakupu  

i montażu pompy ciepła w budynku poczty w Łącznej i budynku Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Łącznej. Zadania te były wprowadzone jako nasze zadania własne natomiast  

są to dotacje: dla GBP 70 tys. zł. i ZGK 30 tys. zł. I tak: 

- w zał. Nr 2 w dziale 853 rozdział 85395 zmiana z grupy 1600 inwestycje i zakupy 

inwestycyjne na grupę 1611 dotacja dla ZGK wydatki o charakterze dotacyjnym i kwota 

zdjęta z inwestycji dołożona na dotację, w dziale 921 rozdział 92116 taka sama sytuacja, 

- w zał. Nr 8 zostały dodane dwa zadania jako dotacje celowe: w poz. 6 dział 853 rozdział 

85395 zakup i montaż pompy ciepła w budynku poczty w Łącznej 30 tys. zł                                  

i w poz. 9 dział 921 rozdział 92116 zakup i montaż pompy ciepła w budynku GBP w Łącznej               

70 tys. zł. 

- w uzasadnieniu zostało wpisane w punkcie 6 jedno zdanie: w zał. Nr 8 dopisane zostały 

dotacje w dziale 853 - 30 tys. zł i 921 - 70 tys. zł na zakup i montaż pomp ciepła. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały z naniesionymi poprawkami 

poprzez głosowanie jawne imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska 

radnych, wyczytani radni określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/334/2023 

Rady Gminy Łączna z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta jednogłośnie (za – 14/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 10 m) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łączna                  

na lata 2023-2032. 

Żadnych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie uchwały poprzez głosowanie jawne 

imienne. Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno nazwiska radnych, wyczytani radni 

określali się czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się”. 

 

Uchwała  Nr  LVI/335/2023 

Rady Gminy Łączna  z dn. 30 października 2023r. 

została podjęta większością głosów (za – 13, wstrzymał się – 1/14 obecnych radnych) 

 

Uchwała jak również wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Rady Gminy Łączna z dnia 5 października 2023r. 

Przewodnicząca Rady  poprosiła o przegłosowanie protokołu z dnia 5 października 2023r. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

(za – 14/14 obecnych radnych).  

Wynik głosowania jawnego imiennego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 12. 

Zakończenie obrad. 

Przewodnicząca Rady  stwierdziła, że porządek obrad został wyczerpany, podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła LVI–e posiedzenie Rady Gminy Łączna w kadencji                    

2018-2024. 

   Przewodnicząca Rady Gminy 

           Protokół sporządziła:         

           Magdalena Chmiela            Monika Pająk 
 

 

 

 

 

 


